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PROTOKÓ  
 
z III posiedzenia Zespo u doradczego Rady Miasta  Podkowa Le na do wypracowania 
koncepcji wykorzystania na cele miejskie willi  JÓKAWA w dniu 31 lipca 2012 r.            
o godzinie 18 00 w CKiIO (Pa acyk – Kasyno) 
 
Przewodnicz ca -  Anna Dobrzy ska – Foss 
Obecni – wed ug listy obecno ci- za cznik  nr 1 
 
Przebieg posiedzenia 
1.Przewodnicz ca Zespo u pani Anna Dobrzy ska –Foss poinformowa a, e w dniu 31 
lipca do godziny 16.00 w  Urz dzie Miasta zosta o z one jedno pismo  zawieraj ce 
propozycj  zagospodarowania willi Jókawa na rzecz miasta i przekaza a je obecnym 
cz onkom Zespo u i mieszka com. Jest to wniosek Towarzystwa Przyjació  Miasta Ogrodu 
Podkowa Le na proponuj cy  przeniesienie do Jókawy Miejskiej Biblioteki Publicznej oraz 
lokalizacj  organizacji pozarz dowych  z wykorzystaniem pomieszcze  na ekspozycj  
po wi con  historii miasta  Podkowa Le na . Egzemplarz  projektu stanowi  za . nr 8  
Sprawozdania z dzia alno ci Zespo u doradczego do wypracowania koncepcji wykorzystania 
na cele miejskie willi Jókawa. 
 
2.Kolejna cz  posiedzenia zosta a po wi cona  wycenie kosztów remontu budynku 
podanych w protoko ach rocznej kontroli budynku przeprowadzonych na zlecenie Urz du 
Miejskiego  w latach 2005, 2007 oraz 2008 (oko o 2 mln. z otych). Pani Dorota Wac awek 
zapozna a zebranych z  Analiz  cen prac remontowych willi Jókawa przygotowan  na 
podstawie Zestawie  Robót Remontowych Budynku opracowanych przez p. in . Renat  Bu ko 
na zlecenie UM w 2007 i 2008 r. (za cznik nr 2), zwracaj c uwag  na wzrost kosztów 
remontu o blisko 14 %. W dyskusji zabrali g os: pani El bieta Ozimek,  radny Maciej 
Foks, pan Dariusz Perka,  pan Stefan towski oraz  pan Tadeusz Iwi ski, który mówi  
o problemach i kosztach remontu budynku „pod ochron  konserwatorsk ” na podstawie 
do wiadcze  zwi zanych z will  „Aida”. 
Przewodnicz ca podtrzyma a stanowisko w sprawie wykonania - na wniosek cz ci Zespo u -  
dodatkowej  ekspertyzy, stwierdzaj c, e ani Rada Miasta, ani jej komisje nie maj  podstaw 
prawnych do zlecania bezpo rednio takich dzia  i powinna zosta  zachowana stosowna 
procedura: zwrócenie si  przez Zespó  do Przewodnicz cego Rady Miasta, który mo e 
przekaza  wniosek w adzy wykonawczej – burmistrzowi, tak e w przypadku gdy koszty nie 
obci yby bud etu miasta.  
  
3.Na pro  cz onków Zespo u pan Stefan towski omówi  zawarto  dokumentów 
udost pnionych przez Urz d Miejski (dokumenty zosta y wy one na posiedzeniu Zespo u), 
stwierdzaj c e : 
- ustalenia obowi zuj cego planu zagospodarowania przestrzennego nie pozwalaj  na 
wprowadzenie do obiektu funkcji postulowanych przez organizacje spo eczne,  
- inwentaryzacja zosta a opracowana w 1998 r., 
- kontrole  stanu technicznego by y wykonywane w latach 2005, 2007  oraz  2008  i s  to 
dzia ania  wymagane przez prawo budowlane w trakcie eksploatacji budynku, 
- zdaniem mówcy opinie  rzeczoznawców o z ym stanie obiektu s  zasadne. 
 



W trakcie dyskusji g os zabrali: radny pan Grzegorz Smoli ski,  który   poruszy  temat  
ksi ki obiektu (takiego  dokumentu nie do czono do udost pnionego zestawu) oraz pani  
El bieta Ozimek, która nie kwestionuje uprawnie  p. Bu ko, ale wyra a zaskoczenie 
wysoko ci  kosztów remontu oraz pani El bieta Wolska-Zdunek,  która   nie  kwestionuje  
tak e uprawnie  cz onków Zespo u – architektów pani Ewy Ja kowiak-Leszczy skiej i pana 
Stefana towskiego ( zapis uj ty w protokole na  yczenie pani El biety Wolskiej-Zdunek). 
 
4. Pani Joanna Trzeciak-Walc omówi a propozycj   Towarzystwa Przyjació  Miasta Ogrodu 
Podkowa Le na przeniesienia Miejskiej Biblioteki Publicznej do willi Jókawa oraz lokalizacji 
w obiekcie pomieszcze  dla organizacji spo ecznych. Uzupe niaj c t  informacj  pani Anna 
Dobrzy ska-Foss stwierdzi a, e zachowane dokumenty i pami tki materialne historii miasta 
nie s   znaczne i mog  zosta  wykorzystane do stworzenia sta ej ekspozycji historii Podkowy 
Le nej, natomiast wspomniane w projekcie zagospodarowania willi Jókawa na Centrum 
Historii, Turystyki i Informacji Miasta-Ogrodu Podkowy Le nej  archiwum zasobów 
historycznych Podkowy Le nej  jest  zbiorem dokumentów Towarzystwa Przyjació  Miasta 
Ogrodu Podkowa Le na, prowadz cego dzia alno  od 1930r., które, wobec zniszcze  
wojennych zasobów archiwalnych, zarówno pa stwowych jak i prywatnych,  stanowi  
jednocze nie wa  dokumentacj  historii miasta. 
Pan Maciej Foks  krytycznie oceni  postaw  Towarzystwa Przyjació  Miasta Ogrodu   
Podkowa Le na,  które wykorzystuj c zasoby  mieszka ców, jednocze nie si  od nich oddala. 
Ze stanowiskiem tym nie zgodzi a si  pani Anna Dobrzy ska –Foss. 
  
Radny pan Maciej Foks ustosunkowuj c si  do obu projektów zwróci  uwag  na odleg  
lokalizacj  Jókawy od kolejki WKD, co stanowi utrudnienie w dzia alno ci informacyjno 
turystycznej (i wypo yczalni rowerów), opini  tak  wyrazi  równie   radny pan Grzegorz 
Smoli ski.   
W toku dalszej dyskusji omówiono tematy dotycz ce lokalizacji biblioteki, organizacji 
spo ecznych, klubu emerytów, archiwum TPMOPL, ogólnodost pnej sali spotka , 
wypo yczalni rowerów, pokoi go cinnych oraz stanowisk internetowych w czytelni dla 
doros ych.  Przedyskutowano tak e problem dotycz cy finansowania remontu i pó niejszej 
dzia alno ci obiektu, w tym ew. mo liwo  pozyskania rodków z Orange. Radny pan 
Maciej Foks zaproponowa  stworzenie w Jókawie Galerii Historii Miasta oraz  zaproszenie p. 
Doroty Skotnickiej, dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej do dyskusji nad ew. zmian  
lokalizacji tej placówki.  
 
Z uwagi na pó  por  i brak kworum nie odby o si  g osowanie w sprawie wyst pienia 
Zespo u do Przewodnicz cego Rady Miasta o wdro enie procedury wykonania dodatkowej 
ekspertyzy proponowanej przez przedstawicielki Komitetu Obrony Willi Jókawa, 
Stowarzyszenia Nova Podkova  i Oddzia u Ligi Ochrony Przyrody  oraz prze ono przyj cie 
protoko u z 18 lipca na kolejne  spotkanie Zespo u.   
 
Termin nast pnego spotkania zostanie przekazany cz onkom Zespo u i mieszka com po 
ustaleniu mo liwo ci udzia u dyrektor MBP.  
 
Szczegó y poszczególnych wypowiedzi s  mo liwe do odtworzenia – posiedzenie by o 
nagrywane. 
 
 
Protokó   sporz dzi a Ewa Ja kowiak – Leszczy ska  


